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REVISTA PRESEI 
 

 Delegaţia Comisiei de la Veneţia, ÎNTÂLNIRE marţi, la Parlament, cu membrii Comisiei Iordache/ UPDATE: 
Discuţii la Cotroceni cu preşedintele Iohannis 
Delegaţia Comisiei de la Veneţia va avea marţi, de la ora 15.00, discuţii la Parlament cu membrii Comisiei pentru 
legile Justiţiei pentru a analiza reforma în justiţie efectuată de Legislativ, a declarat, pentru MEDIAFAX, 
preşedintele forului de specialitate, Florin Iordache 
Preşedintele Klaus Iohannis va primi, marţi la Cotroceni, delegaţia Comisiei de la Veneţia 
Preşedintele Klaus Iohannis va primi marţi, de la ora 12.00 la Palatul Cotroceni, delegaţia Comisiei de la Veneţia, 
informează Administraţia Prezidenţială. Discuţiile între şeful statului şi forul european se vor axa pe Legile Justiţiei 
adoptate de Parlament. 
 
Delegaţia Comisiei de la Veneţia va avea marţi, de la ora 15.00, discuţii la Palatul Parlamentului cu membrii 
Comisiei pentru legile Justiţiei pentru a analiza reforma în justiţie efectuată de Legislativ, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, preşedintele forului de specialitate, Florin Iordache 
O delegaţie a Comisiei de la Veneţia a ajuns luni la Bucureşti pentru a face o analiză a Legilor Justiţiei. Delegaţia a 
avut deja prima întâlnire, luni dimineaţă, cu ministrul Justiţiei Tudorel Toader, la sediul Ministerului. Membrii 
Comisiei de la Veneţia vor mai avea întrevederi şi cu preşedintele Klaus Iohannis. Tudorel Toader este la rândul 
său membru al Comisiei de la Veneţia, acesta precizând că tocmai ce a intrat în al doilea mandat în cadrul forului 
european, din luna mai a acestui an. 
La începutul lunii mai, Comisia de la Veneţia a anunţat că a înregistrat solicitarea adresată de şeful statului român 
prin care Klaus Iohannis cere un punct de vedere forului european pe marginea pachetului Legilor Justiţiei 
adoptate de Parlamentul României. 
De asemenea, pe 26 aprilie, Comisia de Monitorizare a Adunării Parlamentare a Consiliului Europei a aprobat, 
solicitarea PNL, sesizarea Comisiei de la Veneţia pentru exprimarea unui punct de vedere cu privire la modificările 
Legilor Justiţiei propuse de PSD şi ALDE. 
O delegaţie a Comisiei de la Veneţia a ajuns luni la Bucureşti pentru a face o analiză a Legilor Justiţiei. Delegaţia a 
avut deja prima întâlnire, luni dimineaţă, cu ministrul Justiţiei Tudorel Toader, la sediul Ministerului. Membrii 
Comisiei de la Veneţia vor mai avea întrevederi şi cu preşedintele Klaus Iohannis. Tudorel Toader este la rândul 
său membru al Comisiei de la Veneţia, acesta precizând că tocmai ce a intrat în al doilea mandat în cadrul forului 
european, din luna mai a acestui an. 
La începutul lunii mai, Comisia de la Veneţia a anunţat că a înregistrat solicitarea adresată de şeful statului român 
prin care Klaus Iohannis cere un punct de vedere forului european pe marginea pachetului Legilor Justiţiei 
adoptate de Parlamentul României. 
De asemenea, pe 26 aprilie, Comisia de Monitorizare a Adunării Parlamentare a Consiliului Europei a aprobat, 
solicitarea PNL, sesizarea Comisiei de la Veneţia pentru exprimarea unui punct de vedere cu privire la modificările 
Legilor Justiţiei propuse de PSD şi ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Augustin Lazăr a discutat cu delegaţia Comisiei de la Veneţia despre independenţa procurorilor 
Procurorul general, Augustin Lazăr, s-a întâlnit, în cursul zilei de luni, la sediul Parchetului, cu delegaţia Comisiei 
de la Veneţia, pentru a discuta despre modificările aduse legilor justiţiei, fiind abordate subiecte privind 
independenţa procurorilor şi statutul magistraţilor. 
„Procurorul general Augustin Lazăr a avut o întâlnire, la sediul instituţiei, cu o delegaţie a Comisiei de la Veneţia, 
din care au făcut parte doamna Hanna Suchocka (Polonia), preşedinte de onoare al Comisiei de la Veneţia, 
domnul director Thomas Markert, secretar al Comisiei de la Veneţia, doamna Artemiza-Tatiana Chisca, şefa 
Diviziei Instituţii Democratice şi Drepturi Fundamentale a Comisiei de la Veneţia, domnul Kaarlo Tuori, membru al 
Comisiei de la Veneţia (Finlanda), domnul Nicolae Esanu, membru supleant al Comisiei de la Veneţia (Republica 
Moldova), domnul Jean-Claude Scholsem, membru supleant al Comisiei de la Veneţia (Belgia). Din partea 
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Ministerului Public, la întâlnire au mai participat prim-adjunctul procurorului general al Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, doamna Laura Oprean, consilierii procurorului general ai Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, respectiv domnul Ovidiu Predescu, domnul procuror Ionel Senteş şi doamna 
procuror Cornelia-Adriana Şandru, precum şi doamna procuror Irina Kuglay, din cadrul Secţiei judiciare a 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie”, se arată într-o informare a Parchetului General. 
De asemenea, sursa citată a mai precizat că în cadrul întâlnirii au fost abordate aspecte referitoare la modificările 
şi „completările recente aduse legilor justiţiei, discuţiile vizând independenţa procurorilor, statutul acestora şi 
răspunderea magistraţilor”. 
Tot luni, membrii Consiliului Superior al Magistraturii s-au întâlnit cu reprezentanţi ai Comisiei de la Veneţia 
pentru a discuta tot despre legile justiţiei. De asemenea, şi ministrul Justiţiei a avut luni o întâlnire cu delegaţia 
Comisiei de la Veneţia, Tudorel Toader prezentându-le membrilor comisiei parcursul legilor justiţiei, modificările 
aduse codurilor după transpunerea în legislaţie a directivei europene privind prezumţia de nevinovăţie şi 
modificările din legislaţie pentru punerea în acord cu decizii ale Curţii Constituţionale.  
Delegaţia Comisiei de la Veneţia va fi primită, marţi, la ora 12.00, la Palatul Cotroceni de preşedintele Klaus 
Iohannis. Discuţiile între şeful statului şi forul european se vor axa pe Legile Justiţiei adoptate de Parlament. 
La începutul lunii mai, Comisia de la Veneţia a anunţat că a înregistrat solicitarea adresată de şeful statului român 
prin care Klaus Iohannis cere un punct de vedere forului european pe marginea pachetului Legilor Justiţiei 
adoptate de Parlamentul României. De asemenea, pe 26 aprilie, Comisia de Monitorizare a Adunării Parlamentare 
a Consiliului Europei a aprobat, solicitarea PNL, sesizarea Comisiei de la Veneţia pentru exprimarea unui punct de 
vedere cu privire la modificările Legilor Justiţiei propuse de PSD şi ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM cere Inspecţiei Judiciare să facă verificări după ce Liviu Dragnea i-a amenințat pe procurori 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a cerut Inspecţiei Judiciare să facă verificări cu 
privire la afirmaţiile liderului PSD, Liviu Dragnea, pentru a stabili dacă a fost afectată independenţa sistemului 
judiciar. Președintele PSD a declarat, duminică seara, că a fost „coordonat” şi este „o acţiune clară, comandă de la 
Iohannis” faptul că lui Daniel Horodniceanu i-a fost prelungit mandatul de procuror şef al DIICOT, interimar, în 
contextul în care preşedintele PNL, Ludovic Orban, a depus plângere penală împotriva premierului Viorica Dăncilă 
pentru înaltă trădare. Dragnea a mai afirmat că speră ca niciun procuror „să nu rişte atât de mult” să dea curs 
acestei „demenţe”, arătând că „foarte mulţi procurori riscă să plătească greu”. 
„Urmare a afirmaţiilor făcute în spaţiul public în data de 10 iunie 2018 de către domnul Nicolae Liviu Dragnea, 
preşedintele Camerei Deputaţilor, în temeiul art. 30 alin (1) din Legea 317/2004 republicată, Secţia pentru 
 procurori s-a sesizat din oficiu şi pe cale de consecinţă, a solicitat Inspecţiei Judiciare - Direcţia de inspecţie 
pentru procurori, efectuarea de verificări cu privire la afirmaţiile prezentate, din perspectiva potenţialului de 
afectare a independenţei sistemului judiciar”, a transmis, luni, printr-un comunicat de presă, Consiliul Superior al 
Magistraturii. 
Asociaţia „Forumul Judecătorilor din România” a trimis, luni, către Consiliului Superior al Magistraturii o cerere de 
apărare a independenţei sistemului judiciar faţă de „atacurile recente ale reprezentanţilor de seamă ai puterii 
legislative şi ai puterii executive”, după discursurile de la mitingul PSD, dar şi în urma declaraţiilor făcute duminică 
seară de Liviu Dragnea, la Antena 3. „Modalitatea de exprimare creează un dubiu greu de înlăturat cu privire la 
independenţa magistraţilor, cu consecinţa afectării imaginii sistemului de justiţie”, se arată în document. 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică la Antena 3 că a fost „coordonat” şi este „o acţiune clară, comandă 
de la Iohannis” faptul că lui Daniel Horodniceanu i-a fost prelungit mandatul de procuror şef al DIICOT, interimar, 
în contextul în care preşedintele PNL, Ludovic Orban, a depus plângere penală împotriva premierului Viorica 
Dăncilă pentru înaltă trădare. Dragnea a afirmat că speră ca niciun procuror „să nu rişte atât de mult” să dea curs 
acestei „demenţe”, arătând că „foarte mulţi procurori riscă să plătească greu”.  
„Nu ştiu dacă vor merge mai departe cu demenţa. Ce vă pot spune cu siguranţă este că este o comandă foarte 
fermă. Adică nu întâmplător a fost pus imediat Horodniceanu (Daniel Horodniceanu, n.r.) să gestioneze interimar 
la DIICOT, pentru că nu era obligatoriu să-l pună tot pe el. Aia a fost făcută coordonat. «Te mai ţinem, fă ceva cu 
aia». Sper să nu fie niciun procuror care să rişte atât de mult încât să dea curs la această demenţă. Este o 
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demenţă. Foarte mulţi procurori riscă să plătească greu. Frica pe care o au îi face să nu mai aibă nicun fel de 
raţiune. Sunt unii care încearcă să se depărteze de această zonă otrăvită, sunt alţii care nu vor să mai participe la 
aceste execuţii şi abuzuri, şi sunt alţii care ori de frică, ori că aşa simt ei, rămân acolo ca amazoanele până când 
moare şi ultimul din statul paralel. Da, au de plătit, pentru că există prevederi în Codul penal care nu au fost 
aplicate, dar o să fie aplicate. Şi vă spun, oamenii au început să vorbească din diverse parchete, sunt destui care 
abia aşteaptă să înceapă să vorbească, să spună”, a declarat Liviu Dragnea. 
Liderul PSD a adăugat că sigur este „comandă” de la Iohannis, întrucât „vor Guvernul jos”. Dragnea a subliniat că 
miza este spargerea coaliţiei de guvernare şi a majorităţii parlamentare. 
„Este o acţiune clară, comandă de la Iohannis, fără niciun fel de dubiu. Vor Guvernul jos. Ca un efect secundar, să 
nu ducem la capăt ceea ce deja produce efecte. Miza principală e să spargă coaliţia pentru a sparge majoritatea 
din Parlament, pentru a nu finaliza legile justiţiei şi Codurile penale. Şi pentru a nu finaliza legile securităţii 
naţionale”, a susţinut liderul PSD. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tudorel Toader anunţă că a început al doilea mandat de membru titular al Comisiei de la Veneţia 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că la finele lunii mai a început cel de-al doilea mandat de membru al 
Comisiei de la Veneţia, în contextul în care o delegaţie a acesteia se află în aceste zile în România pentru a discuta 
cu autorităţile de aici despre legile justiţiei. 
tate de membru titular al Comisiei de la Veneţia!”, a scris ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, pe Facebook. 
Precizările vin după ce ministrul Justiţiei a avut luni o întâlnire cu delegaţia Comisiei de la Veneţia, Tudorel Toader 
prezentându-le membrilor comisiei parcursul legilor justiţiei, modificările aduse codurilor după transpunerea în 
legislaţie a directivei europene privind prezumţia de nevinovăţie şi modificările din legislaţie pentru punerea în 
acord cu decizii ale Curţii Constituţionale. 
La începutul lunii mai, Comisia de la Veneţia a anunţat că a înregistrat solicitarea adresată de şeful statului român 
prin care Klaus Iohannis cere un punct de vedere forului european pe marginea pachetului Legilor Justiţiei 
adoptate de Parlamentul României. De asemenea, pe 26 aprilie, Comisia de Monitorizare a Adunării Parlamentare 
a Consiliului Europei a aprobat, solicitarea PNL, sesizarea Comisiei de la Veneţia pentru exprimarea unui punct de 
vedere cu privire la modificările Legilor Justiţiei propuse de PSD şi ALDE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Asociaţiile de magistraţi: Problemele din justiţie se rezolvă prin proceduri legale, nu în stradă 
Uniunea Naţională a Judecătorilor din România (UNJR) şi Asociaţia Magistraţilor din România (AMR) fac un apel 
tuturor persoanelor interesate să conştientizeze că problemele din justiţie se rezolvă instituţional, prin proceduri 
legale, şi nu în stradă. 
"După ce de peste 10 ani justiţia a fost afectată de protocoale şi hotărâri secrete, de campanii electorale focusate 
pe justiţie, de “telejustitie” şi bilanţuri triumfaliste ale luptei anticorupţie, nu putem sta pasivi văzând că se trece 
acum la justiţia “populară”, unde problemele justiţiei se vor rezolvate în stradă, numărând protestarii pro sau 
contra unei teme ce priveşte justiţia. Experienţa din ultimii 10 ani a demonstrat nocivitatea – atât pentru justiţie, 
cât şi pentru societate şi clasa politică – a acestui mod de abordare populist al justiţiei", transmit Uniunea 
Naţională a Judecătorilor din România (UNJR) şi Asociaţia Magistraţilor din România (AMR), într-un comunicat de 
presă remis MEDIAFAX. 
Asociaţiile de magistraţi transmit că este inacceptabil ca persoane ce ocupă funcţii de conducere la vârful statului 
român să îşi folosească influenţa pentru a pune presiune asupra judecătorilor chemaţi să soluţioneze cauze în 
care aceştia sunt judecaţi. 
"Justiţia se confruntă în prezent cu multiple probleme, de la protocoale secrete şi abuzuri, la supraîncărcarea 
instanţelor şi parchetelor, legislaţie incoerenţa, bugete insuficiente şi deficit de personal. Este legitim că 
societatea şi cetăţenii să fie preocupaţi de aceste probleme, însă fiecare dintre aceste aspecte trebuie evaluate 
obiectiv, văzând ce a funcţionat bine şi corectând ce nu a mers bine. O asemenea evaluare, însă, nu se poate face 
decât discutând raţional, profesionist şi instituţional", transmit asociaţiile de magistraţi. 
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UNJR şi AMR atrag atenţia că nu politizarea disfuncţionalităţilor din justiţie va conduce la soluţionarea lor şi fac 
apel către autorităţile "care vor cu adevărat o justiţie independentă" să dialogheze interinstituţional în vederea 
găsirii celor mai bune soluţii pentru îmbunătăţirea actului de justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Zi CRUCIALĂ la CSM, pentru Laura Codruța Kovesi: află dacă va fi părăsită de procurorii din DNA 
Secția pentru procurori a CSM discută, marți, cererile de încetare a activității la DNA a trei procurori, printre care 
Jean Uncheșelu, potrivit ordinii de zi. Jean Uncheșelu este procurorul care l-a trimis în judecată pe V.Ponta în 
dosarul Turceni-Rovinari,iar instanța l-a achitat pe fostul premier. 
Sedința Secției pentru procurori a CSM este programată să înceapă la ora 10.00. 
Procurorii DNA Jean-Nicolae Uncheșelu, Ioan Ulici și Ciprian Dominte au solicitat Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM) să își înceteze activitatea din cadrul Direcției Naţionale Anticorupţie. 
Potrivit ordinii de zi a secției de procurori din cadrul CSM, Jean-Nicolae Uncheșelu dorește să își continue 
activitatea la Parchetul de pe lângă Tribunalul Dolj sau Parchetul de pe lângă Judecătoria Craiova, iar Ciprian 
Dominte, la Parchetul de pe lângă Tribunalul Covasna. 
Jean Uncheșelu este procurorul care l-a trimis în judecată pe Victor Ponta în dosarul Turceni-Rovinari. 
În prima sentință în dosar, în data de 10 mai 2018, instața a dat achitări pe linie pentru Victor Ponta și fostul 
ministru Dan Șova. 
În cazul fostului premier Victor Ponta, judecătorii au decis achitarea pentru fals în înscrisuri, complicitate la 
evaziune fiscală și spălare de bani. Fostul ministru Dan Șova a fost achitat pentru complicitate la abuz în serviciu, 
fals în înscrisuri sub semnătură privată, evaziune fiscală și spălare de bani. 
La scurt timp, Victor Ponta a anunțat că vrea să îl dea în judecată pe Uncheșelu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tăriceanu anunţă posibilitatea prelungirii SESIUNII parlamentare. Proiectele de care depinde vacanţa aleşilor 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, a declarat că există o foarte mare probabillitate să se decidă la 
nivelul conducerii Legislativului prelungirea cu 10 zile a sesiunii parlamentare, la începutul lunii iulie, pentru ca 
aleşii să definitiveze legislaţia penală şi civilă. 
"Este foarte posibil să luăm hotărârea politică la nivelul Parlamentului să facem sesiune extraordinară în primele 
10 zile ale lunii iulie pentru a definitiva Codurile penal şi civil şi Codurile de procedură", a afirmat luni şeful 
Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, după şedinţa Biroului permanent. 
Proiectul care aduce modificări Codului de procedură penală urmează să primească votul în plenul de luni al 
Senatului, în calitate de prim for sesizat. Ulterior, potrivit procedurii parlamentare, proiectul va ajunge la Comisia 
specială pentru legile justiţiei şi apoi în plenul Camerei Deputaţilor, for decizional pentru acest proiect. 
Comisia pentru legile Justiţiei a dat vot favorabil modificărilor Codului de procedură penală. Au fost 15 voturi 
"pentru" şi 3 voturi "împotrivă". 
"Codul de procedură penală vizează transpunerea directivei UE legată de prezumţia de nevinovăţie, cât şi cealată 
care se referă la confiscarea extinsă. Tot în acest Cod sunt modificările care vizează armonizarea cu deciziile Curţii 
Constituţionale şi decizia CEDO. De asemenea, aici se pun în concordanţă şi cea mai importantă este cea cu 
eliminarea Camerei prelimininare pentru a scurta procedura judiciară. Luni intră deja raportul în Senat pentru a fi 
adoptat şi ca România să nu mai plătească eventuale penalităţi pentru neaplicarea directivei UE cu prezumţia de 
nevinovăţie. Directivele sunt cuprinse aici. În două săptămâni va ieşi din Parlament", a declarat, pentru MEDIAFAX, 
deputatul PSD Florin Iordache. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodor Meleşcanu confirmă înlocuirea lui Hans Klemm, ambasadorul SUA/ Ministrul de Externe, despre 
înlocuitor: O persoană care cunoaşte limba română 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a confirmat, luni, la Palatul Parlamentului, înlocuirea ambasadorului SUA 
la Bucureşti, Hans Klemm, el afirmând doar că persoana care va prelua postul va fi o persoană ”care vorbeşte 
limba română”. 
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”Aşteptăm să vedem dacă i se oferă agrementul şi după aceea vă pot spune şi numele. În orice caz e o persoană 
care cunoaşte limba română”, a declarat Meleşcanu, întrebat cine îi va lua lui Hans Klemm ca ambasador al SUA la 
Bucureşti. 
Totodată, Meleşcanu a evitat să evalueze activitatea lui Hans Klemm. 
"Nu pot eu să fac evaluări la adresa ambasadorului Klemm pentru că nu cunosc decât o parte mică a activităţii 
sale, respectiv discuţiile instituţionale pe care le-am avut la Ministerul Afacerilor Externe şi, din acest punct de 
vedere, vă asigur că au fost întotdeauna cordiale, chiar dacă nu am fost de acord cu toate problemele. În rest, 
evaluarea nu-mi aparţine mie, aparţine Departamentului de Stat", a adăugat ministrul de Externe. 
Chestionat dacă Hans Klemm a avut intervenţii referitoare la decizii politice, Meleşcanu a răspuns: "Dânsul nu a 
avut intervenţii în ceea ce priveşte deciziile politice. A exprimat puncte de vedere. România este o ţară 
democratică unde toată lumea se poate exprima". 
Hans Klemm a preluat funcţia de ambasador SUA în România în septembrie 2015. Anterior el a fost principal 
adjunct al asistentului secretarului de stat în cadrul Biroului de Resurse Umane şi în perioada iulie 2013-
decembrie 2014 a ocupat funcţiile de director general interimar al Serviciului Diplomatic şi director interimar de 
personal al Departamentului de Stat. 
În 2012 Klemm a fost principalul reprezentant al SUA la APEC, the Asia Pacific Economic Cooperation forum 
(forumul Cooperare Economică Asia-Pacific), iar din 2010 a condus toate programele civile şi militare în domeniul 
statului de drept desfăşurate de SUA în Afganistan. El a mai îndeplinit multiple mandate în Japonia şi a lucrat şi la 
ambasadele SUA din Bonn, Seul şi Port of Spain. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Melescanu spune ca evaluarea in privinta mutarii Ambasadei din Israel va fi gata in doua saptamani 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Melescanu, a declarat luni ca evaluarea MAE privind mutarea Ambasadei tarii 
noastre de la Tel Aviv la Ierusalim va fi finalizata in termen de doua saptamani, precizand ca materialul va fi 
prezentat decidentilor politici pentru o hotarare, ultimul cuvant avandu-l presedintele Klaus Iohannis. 
 
Seful diplomatiei romane a subliniat ca, in opinia sa, este nevoie de un consens politic pe aceasta tema. 
 
"Lucram la evaluarea pe probleme economice. Aceasta evaluare va fi gata probabil in vreo doua saptamani", a 
spus Melescanu, intrebat la Parlament in legatura cu stadiul discutiilor privind mutarea Ambasadei Romaniei din 
Israel. 
 
Intrebat daca in acest moment mutarea ambasadei are mai multe avantaje sau dezavantaje, Melescanu a 
raspuns: "Sunt avantaje si dezavantaje. Totul este sa le cantarim si acest lucru se va face la nivel politic". 
 
"Toate vor fi puse in analiza pe care o facem. Este vorba de doua saptamani, va fi gata evaluarea pe care o facem 
noi si o vom prezenta decidentilor politici", a adaugat ministrul de Externe. 
 
Melescanu a precizat ca nu a mai avut vreo discutie cu premierul Viorica Dancila si nici cu Administratia 
Prezidentiala pe aceasta tema. 
 
"Intentionam sa facem analiza si sa propunem niste alternative. (...) Voi prezenta in scris pentru toti decidentii 
politici care contribuie la adoptarea politicii externe: presedintele, presedintii celor doua Camere si prim-
ministrul", a mai spus Melescanu. 
 
"Evaluarea este, din punctul nostru de vedere, un material care sa prezinte decidentilor politici situatia care este, 
dar decizia va fi o decizie politica. (...) In mod normal va trebui sa fie o decizie adoptata de toti decidentii politici", 
a sustinut Melescanu, precizand ca este nevoie de un consens. 
 
Intrebat daca presedintele are ultimul cuvant, Melescanu a raspuns: "Da, are ultimul cuvant". 
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"Din punctul meu de vedere nu am in perspectiva ideea de a avea opinii diferite (intre presedinte si Guvern - 
n.red.) . Pe probleme de politica externa este nevoie foarte mare de a avea consens politic, indiferent de culorile 
reprezentate in Parlament, de presedinte, de premier. Deci obiectivul nostru este sa dam solutii care sa fie 
acceptate de toti decidentii politici", a completat Melescanu. 
 
Ministrul Afacerilor externe a aratat ca memorandumul poate fi desecretizat daca exista un consens la nivelul 
Guvernului in acest sens. "Poate fi desecretizat memorandumul, dar oricum s-a facut cunoscut de toata lumea, l-
ati vazut in mass-media", a spus el. 
 
In context, intrebat daca Liviu Dragnea i-a cerut sa desecretizeze memorandumul, Melescanu a raspuns: "Nu, mie 
nu mi-a cerut nimeni nimic". 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Eugen Teodorovici: Săptămâna aceasta vom lansa oficial emisiunea de titluri de stat pentru populaţie 
Săptămâna aceasta va lansa emisiunea de titluri de stat pentru populaţie, intitulată Centenar, obligaţiunile fiind 
pe cinci ani, cu o dobândă de peste 4,5% pe an, iar suma pe care statul îşi propune să o atragă este de patru 
miliarde de lei, a declarat luni ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
„Săptămâna aceasta vom lansa oficial aceste emisiuni de titluri de stat pentru populaţie, Centenar se numeşte, 
cinci ani de zile este perioada şi este dobânda de peste 4,5% pe an”, a precizat ministrul Finanţelor la Ploieşti. 
„Eu zic că populaţia va reacţiona pozitiv, pentru că dobânda este una foarte bună, spuneam peste 4,5% pe an, 
dobândă pe care băncile nu o dau astăzi nici pe departe, mai mult, această dobândă nu se impozitează de către 
statul român, la bănci ea este impozitată. Şi sunt şi alte avantaje: statul garantează categoric şi 100% pentru 
sumele depuse şi pentru dobânzile aferente, aşa că eu zic că lumea va fi atrasă”, a precizat ministrul. 
Eugen Teodorovici a precizat că statul îşi propune să atragă patru miliarde de lei prin vânzarea titlurilor, iar dacă 
suma nu va fi atrasă se vor face modificările necesate astfel încât achiziţionarea emisiunilor titlurilor de stat 
pentru populaţie să fie cât mai atractivă. 
„Dacă nu vom atrage cele 4 miliarde de lei propuse, înseamnă că trebuie să umblăm la condiţiile pe care le-am 
pus pentru aceste emisiuni de titluri de stat, pentru ca lumea să vină şi mai mult către titlurile de stat pentru 
populaţie”, a menţionat ministrul. 
Oficialul menţionat că principal idee de la care s-a plecat a fost aceea că „nu este corect ca <<eu stat>> să vând 
titluri de stat către sistemul bancar la o anumită dobândă, iar băncile la depozitele la lei să aplice o dobândă mult 
mai mică cu o diferenţă foarte mare şi cred că este normal ca şi populaţia să poată, să spunem împrumuta, statul, 
cumpărând aceste titluri de stat”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FMI: Expunerea băncilor pe titlurile şi garanţiile guvernamentale, una dintre vulnerabilităţile sectorului 
financiar românesc 
Expunerea băncilor pe titlurile şi garanţiile guvernamentale, ponderea mare a creditelor imobiliare, avansul 
creditelor neperformante şi practicile de creditare ale IFN-urilor sunt principalele vulnerabilităţi cu care se 
confruntă sectorul financiar românesc, se arată într-un raport elaborat de experţii Fondului Monetar Internaţional 
în cadrul Programului de evaluare a sectorului financiar (Financial Sector Assessment Program - FSAP). 
 
În context, experţii FMI susţin că este nevoie de măsuri rapide pentru a răspunde acestor riscuri şi a consolida 
stabilitatea financiară şi subliniază că autorităţile se gândesc deja să limiteze gradul de îndatorare pentru creditele 
ipotecare. "Reducerea graduală a programului Prima Casă ar trebui să continue pentru o diminuare a 
dezechilibrelor în sectorul imobiliar şi pentru a susţine eficienţa raportului dintre credit şi valoarea locuinţei", 
susţin experţii FMI. În plus, întărirea monitorizării instituţiilor financiare non-bancare este necesară pentru a evita 
riscurile la adresa reputaţiei sectorului financiar. "Misiunea recomandă de asemenea, introducerea unor rezerve 
de capital care să crească rezistenţa şi să protejeze împotriva riscurilor de pe urma unei expuneri mari pe 
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obligaţiunile suverane" se arată în raportul FMI. 
 
Experţii FMI subliniază că expunerea băncilor pe titlurile şi garanţiile guvernamentale a ajuns la 22% din active în 
luna decembrie 2017, unul din cele mai ridicate procente din UE, de la mai puţin de 5% în 2008. "Într-un mediu al 
finanţării pe termen foarte scurt, datoria publică internă pe termen lung face ca băncile să fie puternic expuse la 
pierderi de pe urma unor creşteri ale dobânzilor. Garanţiile guvernamentale emise în cadrul programului Prima 
Casă creează o expunere suplimentară indirectă a sectorului bancar pe sectorul de stat", se arată în raportul FMI. 
 
De asemenea, experţii FMI atrag atenţia că sistemul bancar românesc devine din ce în ce mai expus la sectorul 
imobiliar. Între 2008 şi 2017, ponderea creditelor imobiliare a crescut de la 21% din totalul creditelor acordate 
gospodăriilor, la peste 54%. Avansul creditelor ipotecare a generat o creştere a preţului la case. "În plus, având în 
vedere că marea majoritate a contractelor de credit sunt la dobânzi variabile, performanţa creditelor s-ar putea 
deteriora iar cazurile de incapacitate de plată (default) ar creşte dacă ratele dobânzilor se vor majora", 
avertizează FMI. 
 
În sfârşit, creşterea creditării dinspre instituţiile financiare nonbancare ar putea provoca vulnerabilităţi şi riscuri 
de reputaţie pentru sectorul bancar. Instituţiile financiare nonbancare oferă credite IMM-urilor, în principal în 
valută, precum şi gospodăriilor, deseori celor cu venituri reduse şi la dobânzi mai mari. "O criză economică ar 
putea afecta negativ gospodăriile cu datorii mari şi ar creşte nivelul creditelor neperformante în acest 
sector...Comportamentul instituţiilor financiare nonbancare poate crea un risc de reputaţie pentru sectorul 
financiar care are deja o imagine negativă în rândul opiniei publice", subliniază raportul FMI. 
 
Echipa de experţi a FMI împreună cu reprezentanţii Băncii Naţionale a României au evaluat rezistenţa sectorului 
bancar la vulnerabilităţile identificate plecând la ipoteza unui scenariul negativ pe trei ani care include o creştere a 
spread-urilor pentru obligaţiunile suverane, o depreciere bruscă a monedei, majorarea dobânzilor, un şoc la 
adresa Produsului Intern Brut precum şi o scădere a preţurilor proprietăţilor imobiliare, cumulate cu o creştere a 
cazurilor de incapacitate de plată. 
 
"În eventualitatea unei creşteri bruşte a dobânzilor, combinată cu un şoc la adresa creşterii economice comparabil 
cu criza din 2008, capitalul băncilor va fi afectat semnificativ. Testele de stress arată că, pe parcursul a trei ani, 
băncile ar putea să sufere pierderi de capital de aproape 900 puncte de bază. În plus, o parte din cele 12 bănci 
supuse testelor nu ar putea respecta pragul minim pentru capitalul de rang 1 (-common equity Tier 1 capital ratio- 
CET1)", se arată în raportul FMI. Raportul CET1 pentru cele 12 bănci analizate ar scădea de la 17,1% la finele lui 
2017 la 8,2% la finele lui 2020, în cadrul scenariului negativ. De asemenea, raportul dintre capital şi totalul 
activelor ar scădea de la 9,3% la 4,8% în acelaşi interval. 
 
Printre recomandările formulate în Programul de evaluare a sectorului financiar (Financial Sector Assessment 
Program - FSAP) care ar trebui implementate imediat, respectiv în decurs de un an, se numără: investiţii 
suplimentare în specialişti IT, în special în ceea ce priveşte rezistenţa în faţa unor atacuri cibernetice; eliminarea 
golurilor care mai există în cadrul de reglementare privind prevenirea spălării banilor şi combaterea finanţării 
terorismului; pregătirea unui exerciţiu de simulare în domeniul managementului crizelor care să includă Banca 
Naţională a României, Ministerul Finanţelor Publice, Autoritatea de Supraveghere Financiară şi Fondul de 
Garantare a Depozitelor Bancare, exerciţiu care va ajuta la îmbunătăţirea cadrului de gestionare a crizelor din 
România. 
 
În cadrul programului de evaluare a sectorului financiar (Financial Sector Assessment Program - FSAP), experţii 
FMI realizează un raport intitulat Financial Sector Stability Assessment - FSSA, document care identifică 
principalele vulnerabilităţi ale sectorului financiar românesc şi oferă un set de recomandări pentru corectarea 
acestora. 
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Acest raport a fost elaborat pe baza lucrărilor unei echipe de experţi FMI condusă Erlend Nier, care a vizitat 
România în lunile noiembrie 2017 şi ianuarie 2018, ocazie cu care a avut întâlniri la Banca Naţională a României, 
Ministerul Finanţelor Publice, Autoritatea de Supraveghere Financiară, Fondul de Garantare a Depozitelor 
Bancare, Consiliul Concurenţei, Autoritatea pentru Protecţia Consumatorului, Bursa de Valori Bucureşti, precum şi 
cu reprezentanţii băncilor, societăţilor de investiţii, companiilor de asigurări şi cei ai asociaţiilor din sectorul 
financiar.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Indicele ROBOR la 3 luni începe săptămâna cu o creştere uşoară 
Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor de consum în lei cu dobânda variabilă, a 
crescut luni la 2,90%, de la 2,89% cât înregistra vineri, valoare care nu a mai fost atinsă din septembrie 2014. 
Indicele ROBOR la 6 luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare în lei cu dobândã variabilã, a rãmas la 
3,00%, iar indicele ROBOR la 9 luni, care reprezintã rata dobânzii plãtitã la creditele în lei atrase de cãtre bãncile 
comerciale de la alte bãnci comerciale pentru o perioadã de nouã luni, ?i-a men?inut valoarea de vineri, de 3,05%. 
?i indicele ROBOR la 12 luni ?i-a men?inut valoarea de 3,10%. 
ROBOR reprezintã rata medie a dobânzii la care bancile române?ti se împrumutã între ele în lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Rata inflaţiei a urcat în mai la un nou MAXIM al ultimilor 5 ani 
Media generală a scumpirilor - inflaţia - a urcat în luna mai 2018 la 5,4% faţă de mai 2017, înregistrând un record 
al ultimilor 5 ani, iar faţă de luna aprilie 2018 creşterea a fost, în mai, de 0,47%, arată datele comunicate marţi de 
Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Rata anuală calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) a fost, în mai, 4,6%. O rată 
anualizată a inflaţiei de 5,4% nu a mai fost consemnată din anul 2013. 
Potrivit INS, rata medie a inflaţiei în ultimele 12 luni (iunie 2017 - mai 2018) faţă de precedentele 12 luni (iunie 
2016 - mai 2017), calculată pe baza IPC, este 3,3%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 2,6%. 
Creşterile anualizate de preţuri au fost, în mai, de 3,9% la mărfurile alimentare, de 7,7% la mărfuri nealimentare şi 
de 2,7% la servicii. 
  
Banca Naţională a României (BNR) a majorat uşor, de la 3,5% la 3,6% prognoza de inflaţie pentru luna decembrie 
2018, menţinând-o la 3% pe cea pentru decembrie 2019. Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a explicat că 
majorarea salariilor este inevitabilă, dar se va reflecta în preţuri. 
„Nu cred că cineva mai poate opri creşterile de salarii în România, putem doar să le temperăm. Banca Naţională 
nu se împotriveşte creşterilor de salarii, dar cerem de fiecare dată atenţie şi iar atenţie. Cum vreţi să-i oprim pe 
medici să plece, dacă nu le mărim salariile? Cum să oprim corupţia în spitale, dacă nu prin creşteri de salarii? Dar 
trebuie să fim atenţi, că majorările de salarii, create de tensiunile de pe piaţa muncii, se vor reflecta mai devreme 
sau mai târziu în preţuri”, a spus marţi, Mugur Isărescu, la conferinţa de prezentare a Raportului asupra inflaţiei 
pe trimestrul I 2018. 
În ediţia anterioară a Raportului, prognoza de inflaţie pentru decembrie 2018 era de 3,5%, cu un vârf de 5% în 
trimestrul II; în actuala ediţie, prognoza pentru decembrie este de 3,6%, cu oscilaţii în jurul valorii de 5% în 
trimestrele II şi III, urmată de o temperare în trimestrul IV. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codul administrativ a fost adoptat de Senat, printre prevederi regăsindu-se şi introducerea pensiilor speciale 
pentru aleşii locali 
Plenul Senatului a adoptat luni propunerea legislativă privind Codul administrativ al României, printre prevederi 
regăsindu-se şi introducerea pensiilor speciale pentru aleşii locali, care vor fi suportate din bugetul de stat. 
Proiectul de lege a fost adoptat cu 85 de voturi "pentru", 11 abţineri şi 21 de voturi "împotrivă". 
"Persoanele alese începând cu anul 1992 de către cetăţeni, prin vot universal, egal, direct, secret, respectiv prin 
vot secret indirect şi liber exprimat, respectiv primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor 
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judeţene, care îndeplinesc condiţiile vârstei standard de pensionare, ale vârstei standard de pensionare redusă 
aşa cum sunt prevăzute în Legea nr 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, cu modificările şi 
completările ulterioare, sau cele prevăzute de alte legi speciale au dreptul, la încetarea mandatului, la o 
indemnizaţie pentru limită de vârstă de la data la care li se acordă drepturile de pensie pentru limită de vârstă, 
dar nu mai devreme de data încetării mandatului aflat în derulare", se arată în articolul 248 din proiectul Codului 
administrativ. 
Tot în proiectul de lege adoptat se arată că pensiile speciale ale aleşilor locali vor fi suportate din bugetul de stat 
prin bugetul ministerului cu atribuţii în domeniul administraţiei publice. 
Nu vor beneficia de indemnizaţii speciale primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene 
care au fost condamnaţi definitiv pentru comiterea de infracţiuni. 
Astfel, un primar de comună va primi o indemnizaţie de 800 de lei, în timp ce primarul general al Capitalei va 
primi o indemnizaţie de 1.400 de lei. Edilii care au avut trei mandate vor primi, la încetarea acestora, suma 
propusă pentru un mandat înmulţită cu trei. 
"Impactul urmează să fie făcut de Ministerul Finanţelor. La primarii de comună în jur de 800 de lei înseamnă 
această indemnizaţie, iar primarul Capitalei de 1.400 de lei pentru un mandat. Sunt vreo 200 de cazuri de primari 
de comune cu peste trei mandate'', a menţionat preşedintele Comisiei speciale, Marcel Ciolacu. 
O altă prevedere din proiectul de lege adoptat prevede: "Indemnizaţia pentru limită de vârstă se acordă în limita a 
trei mandate şi se calculează ca produs al numărului lunilor de mandat cu 0.40% din indemnizaţia brută lunară 
aflată în plată'', potrivit art.248. 
De asemenea, prin eliminarea literei f din articolul 262 al Codului administrativ, primarii şi primarii generali nu mai 
sunt declaraţi incompatibili în exercitarea calităţii de persoană fizică autorizată sau de persoană care exploatează 
o întreprindere individuală sau o întreprindere familială. Astfel, aceştia pot avea întreprinderi individuale sau de 
familie, însă, ei nu pot să facă afaceri cu instituţiile publice, inclusiv cu primăriile, potrivit preşedintelui Comisiei 
speciale pentru elaborarea Codului administrativ, Marcel Ciolacu. 
În Plenul Senatului, în timpul dezbaterilor senatorul USR, Florina Presadă şi-a exprimat nemulţumirea cu privire la 
amendamentele aduse Codului penal, începând discuţia şi despre mitingul iniţiat de PSD sâmbăta trecută, 
moment în care preşedintele care conducea Plenul, Claudiu Manda, a invitat-o în bancă pe senatoare, 
menţionând: "Rămâne cum a spus Brăiloiu", făcând aluzie la jignirea pe care Băiloiu i-a adus-o senatoarei la 
sfârşitul anului trecut. 
Senatul a fost primă cameră sesizată, forul decizional fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Avertisment al Comisiei Europene privind modificările Codului Administrativ 
Comisia Europeană avertizează că amendamentele din Parlament la Codul Administrativ periclitează eforturile 
de profesionalizare a funcţionarilor publici şi anulează paşii anteriori făcuţi în acest sens. Comisia mai arată, 
într-un punct de vedere remis G4Media.ro, că eşecul îndeplinirii obligaţiilor asumate de România (ex-ante) 
constituie temeiul pentru suspendarea plăţilor din fonduri europene. Practic, România riscă să piardă alocarea 
financiară a programului pentru perioada 2014-2020, adică 553,19 milioane de euro. 
„Serviciile Comisiei urmăresc îndeaproape procesul de adoptare a Codului administrativ în România, deoarece 
această iniţiativă legislativă conţine prevederi importante pentru iniţierea reformei administraţiei publice, 
negociată şi convenită în contextul condiţionalităţilor ex-ante”, se arată în comunicatul Comisiei, citat de News.ro. 
Se aminteşte totodată că în recomandările specifice fiecărei ţări din 2017 se subliniază necesitatea „adoptării unei 
legislaţii care să asigure un serviciu public profesional şi independent, prin aplicarea unor criterii obiective”, iar 
raportul din 2018 a estimat că s-au înregistrat progrese limitate. În opinia Comisiei, condiţionalitatea ex-ante nu 
poate fi considerată îndeplinită, deoarece progresul înregistrat în reformarea administraţiei publice este redus şi 
depinde de versiunea finală a Codului administrativ. 
„Deşi recunoaştem angajamentul precedent al Guvernului de a continua implementarea efectivă a reformei 
administraţiei publice şi progresele făcute, în cooperare cu serviciile Comisiei, rămânem îngrijoraţi în legătură cu 
ultimele evoluţii şi cu regresul priorităţilor reformei. Cele mai recente amendamente propuse în Parlament pentru 
Codul administrativ anulează eforturile anterioare făcute de Guvernul României şi măsurile relevante luate în 
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contextul condiţionalităţii ex-ante pentru administraţia publică”, avertizează Comisia Europeană, care spune că 
modificările propuse pun în pericol eforturile de profesionalizare a serviciului public şi reduc atribuţiile Agenţiei 
Naţionale a Funcţionarilor Publici, instituţia care a fost în centrul reformei. 
Comisia Europeană precizează că „întârzierile în realizarea reformei serviciului public au, de asemenea, un impact 
negativ asupra capacităţii administraţiei de a exploata pe deplin oportunităţile oferite de fondurile UE”. 
Executivul european menţionează că, în conformitate cu articolul 19 alineatul (5) şi articolul 142 alineatul (1) litera 
(e) din Regulamentul (UE) nr. 1303/2013, nerealizarea acţiunilor necesare pentru a îndeplini o condiţie ex-ante 
constituie un motiv pentru suspendarea plăţilor în programele care sunt afectate. 
„Sfera suspendării trebuie să fie proporţională, luând în considerare acţiunile care trebuie întreprinse şi fondurile 
aflate în situaţie de risc”, se arată în comunicat. 
CE îşi exprimă încrederea că textul final al Codului administrativ va reflecta angajamentele luate de Guvernul 
român. 
Codul administrativ intră astăzi în dezbaterea plenului Senatului. 
(Sursa: news.ro) 
 

 USR, protest în plenul Senatului faţă de decizia Guvernului privind Roşia Montană  
Senatorii USR au protestat luni, în Plenul Senatului, faţă de decizia Guvernul de a stopa includerea localităţii Roşia 
Montană în patromoniul UNESCO, ei afişând un baner în care scria "Roşia Montană în UNESCO" şi steguleţe cu 
acelaşi mesaj. 
"Împreună cu colegii senatori Vlad Alexandrescu şi Allen Coliban am afişat, astăzi (luni - n.r.), în plenul Senatului, 
banerul adus din Piaţa Universităţii, de la protestul pentru Roşia Montană, de vineri seara. Pe pupitrele fiecărui 
senator USR se află, de asemenea, câte un steguleţ cu acelaşi mesaj. Ce ne dorim, cred că deja ştiţi cu toţii: 
Guvernul Dăncilă, prin ministrul Culturii, să renunţe la intenţia de a bloca includerea Roşiei Montane în UNESCO. 
Aproape 40.000 de cetăţeni au semnat deja petiţia Declic, adresată UNESCO, prin care se solicită continuarea 
procesului de includere a Roşiei Montane în Lista Patrimoniului Universal Şi, apropo, ca să nu existe discuţii 
suplimentare: banerul şi steguleţele au fost realizate din donaţiile membrilor Comunităţii Declic", a susţinut 
senatorul USR, Mihai Goţiu, pe pagina sa de Facebook. 
Ambasadorul României la UNESCO, Adrian Cioroianu, a declarat, săptămâna trecută, pentru MEDIAFAX că 
stoparea procedurii de includere a localităţii Roşia Montană în patrimoniul UNESCO, la cererea Guvernului, este o 
situaţie inedită, deoarece primise deja recomandare de înscriere în Lista Patrimoniului Mondial. 
Ministerul Culturii a trimis, pe 4 ianuarie 2017, la UNESCO dosarul "Peisajul Cultural Minier Roşia Montană", 
pentru înscrierea în Patrimoniul Mondial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ambasadorul Marii Britanii s-a întâlnit cu şefa DNA 
Ambasadorul Marii Britanii la Bucureşti Paul Brummell a discutat, luni, cu şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi, 
despre lupta anticorupţie. 
„M-am întâlnit cu Doamna Procuror Şef DNA pentru a discuta despre importanţa luptei anticorupţie”, a scris 
Brummell pe Twitter. 
Întâlnirea are loc în contextul în care Curtea Constituţională a decis că preşedintele Klaus Iohannis trebuie să 
emită decretul de revocare a şefei DNA, conform solicitării ministrului Justiţiei. Decizia a fost deja publicată în 
Monitorul Oficial, însă nu există un termen în care şeful statului trebuie să se conformeze acestei decizii. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni dimineaţă, legat de decizia pe care Klaus Iohannis ar urma să o 
ia privind revocarea din funcţie a şefei DNA, că a înţeles că preşedintele va citi motivarea Curţii Constituţionale 
„până va înţelege”. 
El a reiterat că decizia CCR produce efecte juridice de la momentul publicării în Monitorul Oficial şi şi-a exprimat 
„aceeaşi convingere” că şeful statului „îşi va îndeplini obligaţiile”. 
(Sursa: news.ro) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 MAI: Noua lege privind prelungirea termenelor paşapoartelor electronice, adoptată 
Noua lege privind prelungirea termenelor paşapoartelor electronice a fost adoptată şi se află la promulgare, a 
anunţat, luni, Ministerul Afacerilor Interne (MAI) care a precizat că, pentru reducerea aglomeraţiei la ghişee pe 
durata verii, în Bucureşti va fi deschis un nou centru pentru paşapoarte. 
La sediul Ministerului Afacerilor Interne a avut loc, luni, o videoconferinţă cu prefecţii, precum şi cu şefii serviciilor 
de paşapoarte şi înmatriculări de la nivelul întregii ţări. 
Principala temă de discuţie a fost legată de modul de organizare a activităţii pentru perioada de vară, astfel încât 
să se evite aglomerarea la ghişeele de eliberare a documentelor de călătorie sau a permiselor de 
conducere/certificatelor de înmatriculare. 
“Noua lege prevede prelungirea termenului de valabilitate a paşaportului electronic de la 5 la 10 ani, însă cea mai 
importantă schimbare este aceea că paşapoartele simple temporare (cele cu valabilitate de 1 an) se vor elibera în 
termenul de 3 zile numai atunci când există o urgenţă dovedită. Altfel, termenul de eliberare este acelaşi ca în 
cazul celui electronic. Această modificare va determina ca un număr cât mai mare de cetăţeni să opteze pentru un 
paşaport electronic cu o durată mai mare de valabilitate şi să nu mai avem acelaşi număr mare de solicitări în 
fiecare an”, a declarat ministrul Carmen Dan. 
Legea se află în prezent la promulgare, urmând ca apoi să fie publicată în Monitorul Oficial. Intrarea în vigoare se 
va face în 30 de zile de la publicare, fapt pentru care, pentru prima parte a verii se impun şi alte măsuri 
administrative care să evite aglomeraţiile la ghişee. 
Printre măsuri se numără introducerea posibilităţii de plată la CEC a taxelor pentru paşapoarte, permise şi 
plăcuţele de înmatriculare; prelungirea programului de lucru în judeţele unde se înregistrează un număr mare de 
cereri pentru eliberarea documentelor de călătorie; delegarea sau detaşarea de personal; deschiderea unor noi 
ghişee sau puncte de lucru. 
Totodată, s-a discutat inclusiv despre delegarea sau detaşarea a 12 angajaţi de la Direcţia Generală de Paşapoarte 
la Serviciul de Eliberarea a Paşapoartelor din Bucureşti şi la Serviciul de Eliberarea a Paşapoartelor din Ilfov, 
pentru perioadele 15 iunie - 15 august şi 15 august – 15 octombrie. 
De asemenea, în Bucureşti se va deschide un nou centru de eliberare a paşapoartelor în interiorul Park Lake din 
Sectorul 3. Noul punct urmează să fie deschis luna viitoare. 
(Sursa: News.ro) 
 

 Simona Halep a prezentat trofeul de la Roland Garros pe Arena Naţională: Bucuria e chiar mai mare decât pe 
Centralul de la Paris/ MESAJUL transmis de Firea pe Facebook după ce a fost huiduită. Pagina a devenit inactivă  
Simona Halep prezintă trofeul de la Roland-Garros pe Arena Naţională. Imnul naţional a fost cântat de Marcel 
Pavel şi Monica Anghel. Numărul unu mondial s-a întors în România luni, în jurul orei 16:30, cu o aeronavă 
TAROM care a adus-o la Aeroportul Otopeni şi mulţi au fost surprinşi când au văzut replica în miniatură a marelui 
trofeu de la Roland Garros. 
După ceremonia de prezentare de pe Arena Nationala, unde a fost huiduită, Gabriela Firea a reacţionat într-un 
mesaj publicat pe contul său de Facebook, explicând că "aparatul soroşist de propagandă" a sabotat momentul 
aniversar. La scurt timp după postarea mesajului, pagina de Facebook a primarului General, Gabriela Firea, a 
devenit inactivă. 
"Nicio faptă bună nu rămâne nepedepsită, spune o vorba veche din popor! În mai puţîn de 24 de ore, Primăria 
Capitalei a organizat un eveniment de ţinută, pe Arena Naţională, în cadrul căruia marea noastră campioană 
Simona Halep să poată prezenţa fanilor trofeul. A fost o mobilizare uriaşă! S-a lucrat frenetic minut de minut. 
De dimineaţă, însă, aparatul sorosist de propagandă, prin organele sale tributare de presă, a demarat acţiunea : 
compromiterea evenimentului. Cu tot felul de ştiri false şi comentarii răutăcioase. Nu a contat că umbresc 
momentul unic pentru Simona Halep. Nu a contat că, seară, martori au fost şi copii, la un festival al urii şi 
dezbinării. 
Când am declarat-o Cetăţean de onoare al Municipiului Bucureşti, mulţi au strâmbat din nas. Şi au comentat 
negativ. Acum, dacă nu o primeam aşa cum merită, ar fi spus că sunt arogantă şi că nu îmi fac datoria de primar 
general. 
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În toate capitalele civilizate ale lumii, marii campioni sunt întâmpinaţi cu entuziasm de cetăţeni şi sunt 
recompensaţi prin intermediul autorităţilor de la acel moment : ministru, primar, preşedinte de federaţie etc. Nu 
există o altă cale civilizată prin care să ne arătăm respectul faţă de valorile noastre. Repet, dacă nu organizăm 
nimic şi nu ofeream Cheia Oraşului într-un cadru festiv, aveam să fiu certată că sunt nepăsătoare. Dacă mi-am 
făcut datoria de român şi primar, nici aşa nu a fost bine... pentru unii. 
Echipe de cetăţeni cu venin au venit bine organizate, plasate strategic printre oameni decenţi, care au venit la un 
eveniment memorabil pentru Simona Halep. De dragul ei şi din respect pentru performanţă să uriaşă, puteau lasă 
o jumătate de ora ura la poartă Arenei Naţionale. Acolo este despre sport, respect, valori, performanţă. Nu 
despre câţi bani primim de la ONG-uri dubioase, pentru a transformă Bucureştiul într-un oraş sub asediu. 
Slavă Domnului că cei mai mulţi sunt oameni civilizaţi, democraţi, cu respectul fiecăruia de a avea dreptul să nu fie 
de acord cu celălalt. În rest, şi mâine este o zi! Şi mâine e o zi de muncă! Şi mâine ne vom bucură că apare soarele, 
că suntem sănătoşi, că putem avea credinţă şi că putem ierta. Ai câştigat, continuă! Ai pierdut, continuă!", a 
scris Gabriela Firea. 
Simona Halep a prezentat trofeul de la Roland Garros pe Arena Naţională 
UPDATE ora 20.17: "Palmă" grea pentru Gabriela Firea!În momentul în care Primarul Capitalei şi-a început 
discursul prin care i-a făcut loc pe scenă Simonei Halep, miile de oameni au huiduit-o la unison. Firea şi-a dat 
seama că nu trebuie să prelungească momentul: "Bun venit, Simona Halep! Te rog să primeşti din sufletul nostru 
cheia oraşului Bucureşti şi această plachetă ovaţională. Îţi mulţumim pentru tot ce ai făcut!", au fost cuvintele 
politicianului, urmate de prima reacţie a Simonei. 
"Vă mulţumesc foarte mult că aţi venit aici. Bucuria e chiar mai mare decât pe Centralul de la Paris, vă mulţumesc 
foarte mult. Nu m-am aşteptat la aşa ceva, e un moment deosebit. Sunt foarte mândră că sunt româncă. Aceste 
performanţe au venit 100% din ţara noastră. M-am antrenat şi am crescut aici", a transmis Simona, în aplauzele a 
peste 20.000 de de fani care i-au scandat numele minute în şir. 
UPDATE ora 20.12: Arena Naţională a "explodat" la intrarea Simonei Halep! Campioana de la Roland Garros e 
"flancată" de Gabriela Firea şi a venit îmbrăcată în rochia pe care a purtat-o în finala cu Sloane ens. Sunt peste 
15.000 de fani care au venit pe stadion pentru a-şi manifesta bucuria.  
 Printre cei care au venit alături de Simona Halep sunt şi marii sportivi ai României Gică Hagi, Ilie Năstase, Ivan 
Patzaichin.  
 Acordat pentru prima dată în istorie în 1979, trofeul de la Roland Garros e considerat unul dintre cele mai 
prestigioase din tenis, iar organizatorii competiţiei pariziene nu vor să rişte niciodată să-l piardă.  
A existat o singură excepţie când trofeul de 5,4 kilograme de argint masiv a ajuns la un jucător. Şi s-a întâmplat 
pentru a marca un moment istoric, anul trecut, când Rafa Nadal a cucerit al zecelea titlu pe zgura pariziană şi a 
primit trofeul original. 
Pentru că Simona mai are de câştigat încă nouă trofee la Roland Garros pentru a primi originalul, fanii care o vor 
întâmpina pe constănţeancă pe Arena Naţională, de la ora 20:00, vor vedea aceiaşi cupă în miniatură. 
Astfel, deşi la festivitatea de premiere şi la cea de prezentare a Cupei Suzanne Lenglen primeşte trofeul în mărime 
naturală, fiecare câştigător ia acasă doar o replică în miniatură. A fost şi cazul Simonei, căreia organizatorii i-au 
înmânat o cupă din argint masiv, dar mult mai mică decât cea originală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preţul petrolului, la cel mai scăzut nivel din ultimele luni 
Arabia Saudită şi Federaţia Rusă au precizat că sunt gata să suplimenteze producţia de petrol pentru a compensa 
eventualele întreruperi din Iran şi Venezuela, decizia venind pe fondul scăderii preţului barilului la cea mai scăzută 
valoare din ultimele două luni, relatează Bloomberg. 
Totodată, decizia Rusiei şi a Arabiei Saudite a coincis şi cu o creştere a producţiei din Statele Unite, cea mai mare 
din ultimii trei ani. 
Astfel, preţul barilului de petrol Brent a ajuns în jurul cifrei de 75 de dolari, cu o tendinţă generală de scădere, 
fiind nivelul la care se găsea şi pe la începutul lunii mai. În acelaşi timp, preţul unui baril de petrol Ural a depăşit 
73 de dolari, tendinţa fiind tot de scădere. 
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În urmă cu câteva săptămâni, preţul unui baril Brent se situa în jurul cifrei de 76 de dolari, însă ea fusese şi de 
79,81 de dolari. Iar preţul barilului de petrol Ural se situa la aproximativ 72 de dolari, deşi în luna mai fusese şi de 
77,19 de dolari. 
-0:15 
Preţul barilului West Texas Intermediate (WTI) a suferit, însă, cea mai mare scădere, ajungând la nivelul primei 
părţi a lunii aprilie, adică în jurul cifrei de 65 de dolari, cu o tendinţă de reducere. 
Statele membre Organizaţiei Ţărilor Exportatoare de Petrol (OPEC) se vor întâlni la Viena săptămâna viitoare, în 
intervalul 22-23 iunie. Şi potrivit unor surse anonime, citate de Bloomberg, guvernul Statelor Unite a cerut unui 
grup de producători de petrol, în frunte cu Arabia Saudită, creşterea producţiei de petrol cu un milion de barili de 
petrol pe zi. 
Asta după ce recent, tot pe fondul scăderii preţurilor, şi Rusia a crescut producţia, până la 11,1 milioane de barili 
de petrol. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Franţa şi Germania fac progrese în direcţia reformării zonei euro 
Franţa şi Germania sunt pe punctul de a definitiva un plan de reformare a zonei euro, care va fi prezentat in a 
doua jumătate a acestei luni, a precizat ministrul francez al finanţelor, Bruno Le Maire, relatează Reuters. 
„Suntem pe drumul cel bun. Cred că facem progrese către încheierea unui acord franco-german cu privire la 
viitorul zonei euro”, a precizat Bruno Le Maire. 
Cele două părţi au ca obiectiv realizarea unei propuneri de reformă până pe 19 iunie. Ulterior, ea va fi prezentată 
de către Preşedintele francez Emmanuel Macron şi de Cancelarul german Angela Merkel, în cadrul unui summit al 
Uniunii Europene ce va avea loc în intervalul 27-28 iunie. 
În momentul de faţă însă, o serie de diferenţe de opinie persistă. 
Partea franceză doreşte înfiinţarea unui fond pentru ajutorarea statelor care suferă şocuri economice, precum şi 
pentru a ameliora diferenţele economice dintre statele membre - astfel de fonduri există deja prin intermediul 
Fondului de Dezvoltare Regională şi a Fondului de Coeziune. 
De cealaltă parte, Germania ezită să se implice în orice iniţiativă care ar implica transferul de bani ai 
contribuabililor germani către alte state - un lucru care s-a mai întâmplat în trecut cu Italia şi Grecia. 
Nu este prima oară când cele două state au divergenţe în privinţa modului de finanţare de la nivel european. Încă 
din timpul crizei economice, cele două aveau viziuni diferite în privinţa modului de combatere a efectelor crizei 
din interiorul altor membri UE. La fel ca şi acum, Franţa era adepta sporirii cheltuielilor, în timp ce Germania era 
adepta austerităţii fiscale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Summit istoric Donald Trump-Kim Jong-un: Cei doi lideri au dat mâna în Singapore şi au semnat un document 
Preşedintele american Donald Trump şi liderul nord-coreean Kim Jong-un au dat mâna, marţi, în hotelul Capella 
din Singapore. Trump a devenit astfel primul preşedinte în funcţie din istoria Statelor Unite care s-a întâlnit pentru 
a discuta cu un lider al Coreei de Nord. 
UPDATE 09.13 Kim Jong-un şi Donald Trump au semnat un document. Preşedintele SUA va face o conferinţă de 
presă 
Donald Trump şi Kim Jong-un au semnat împreună un document, însă detaliile cu privire la acesta nu sunt 
cunoscute încă. Donald Trump a anunţat că va oferi mai multe informaţii în cadrul unei conferinţe de presă 
separată. 
Liderul de la Casa Albă a mai afirmat că a dezvoltat o "relaţie foarte specială" cu Kim Jong-un. 
"A fost o onoare să fiu aici cu tine", a declarat preşedintele Statelor Unite. 
"Este un negociator demn, negociază în interesul propriilor oameni", a afirmat Donald Trump, adăugând că liderul 
nord-coreean este "un om foarte talentat şi care îşi iubeşte foarte mult ţara". 
UPDATE 09.01 Donald Trump a anunţat că urmează să semneze un document cu Kim Jong-un, în urma 
summitului 
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Preşedintele american Donald Trump a declarat că summitul cu liderul nord-coreean Kim Jong-un s-a desfăşurat 
"neaşteptat de bine", anunţând că cei doi vor semna un document important, relatează site-ul agenţiei Reuters. 
"Am progresat mult. Consider că s-a desfăşurat neaşteptat de bine. Vom semna un document", a declarat Donald 
Trump, fără a oferi mai multe detalii privind actul pe care îl vor semna. 
Potrivit CNN, Kim Jong-un a declarat că vrea să îşi exprime recunoştinţa faţă de Donald Trump, pentru că a făcut 
summitul politic. 
"Am avut o întâlnire istorică şi am decis să lăsăm trecutul în spate şi suntem pe cale de a semna un document 
istoric", a declarat Kim Jong-un cu ajutorul unui traducător. 
Cu toate acestea, Coreea de Nord nu s-a arătat dispusă de a renunţa la întreg arsenalul nuclear pe care îl 
consideră vital în menţinerea conducerii lui Kim. 
În acest context, secretarul de Stat al SUA, Mike Pomeo, a declarat că sancţiunile impuse Phenianului vor rămâne 
în vigoare până când acesta va renunţa la programul nuclear. 
Întrebat dacă liderul nord-coreean a fost de acord cu denuclearizarea, Trump a declarat că vor începe acest 
proces "cât de curând". 
UPDATE 07.46  Kim Jong-un consideră că summitul cu Donald Trump reprezintă un "început al păcii" 
Liderul nord-coreean Kim Jong-un a declarat, marţi, în cadrul întâlnirii cu preşedintele american Donald Trump, că 
acest summit reprezintă un "început al păcii", relatează site-ul postului CNN. 
Preşedintele Donald Trump a declarat că este de acord. 
"Cu siguranţă vor exista obstacole, dar astăzi este ziua unui început bun. Sunt determinat să lucrăm împreună", a 
declarat Kim Jon-un. 
În cadrul întâlnirii cu preşedintele sud-coreean, în luna aprilie, Kim Jong-un a declarat că Seulul şi Phenianul vor 
depune eforturi comune pentru demararea unor discuţii cu SUA şi China cu scopul negocierii unui tratat de pace 
care să pună capăt în mod formal războiului din Coreea. 
Războiul coreean, din perioada 1950-1953, s-a încheiat printr-un armistiţiu, semnat de SUA, reprezentând ONU, 
Coreea de Nord şi China. Coreea de Sud nu a fost o semnatară a armistiţiului. 
Cei doi lideri s-au întâlnit pe insula Sentosa, în Singapore, după luni de negocieri diplomatice, pentru a discuta 
despre reducerea tensiunilor militare şi denuclearizarea Peninsulei Coreene, relatează site-ul postului BBC. 
În discuţiile avute cu presa, Donald Trump a sugerat că va avea o "relaţie extraordinară" cu liderul de la Phenian, 
Kim Jong-un. 
"Mă simt foarte bine. Vom avea o discuţie extraordinară care va avea un mare succes", a declarat Donald Trump. 
Cei doi lideri au părut să fie foarte relaxaţi înainte de întâlnire. 
"Nu a fost uşor să ajungem aici. Au fost obstacole, dar le-am depăşit ca să ne aflăm aici", a declarat Kim Jong-un. 
Secretarul de Stat Mike Pompeo, consilierul pentru probleme de securitate naţională John Bolton şi şeful Statului 
Major l-au însoţit pe preşedintele american Donald Trump la summitul istoric cu liderul nord-coreean Kim Jong-
un, care se desfăşoară în Singapore, relatează site-ul postului CNN. 
"Vom avea succes! Aştept cu nerăbdare să lucrez cu tine. Vom reuşi", a declarat Donald Trump, stând în faţa 
liderului de la Phenian. 
Cei doi lideri au început deja a doua serie de discuţii, după ce prima s-a încheiat de dimineaţă. 
Kim Jong-un este însoţit de vicepreşedintele Comitetului Central al Partidului Muncitorilor, Kim Yong Chol, şi de 
ministrul nord-coreean de Externe Ri Yong Ho. 
Donald Trump şi Kim Jong-un au încheiat prima rundă a discuţiilor printr-o plimbare. După încheierea primei 
sesiuni, Trump a declarat că aceasta s-a desfăşurat "foarte, foarte bine". 
"O relaţie excelentă", a declarat Trump de la balconul hotelului Capella. 
Liderul nord-coreean Kim Jong-un nu a oferit un răspuns atunci când a fost întrebat, în cadrul summitului cu 
preşedintele Donald Trump, dacă Phenianul va renunţa la dezvoltarea armelor nucleare, relatează site-ul postului 
CNN. 
Cu toate acestea, liderul de la Casa Albă a sugerat că el şi Kim Jong-un vor rezolva disputele privind programul 
nuclear al Coreei de Nord. 
"Lucrând împreună vom rezolva această problemă", a declarat Donald Trump. Acesta a afirmat că cei doi lideri 
"vor reuşi să rezolve o mare dilemă". 
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